
 

 

 

 

Sinteza ședinței A.T.O.P. din data de 17.05.2023 

 

ORDINEA DE ZI 

a ședinței comune de lucru ale Autorității Teritoriale de Ordine Publică Bacău 

 

I. Informare: „Concluzii rezultate din acțiunile desfășurate de Brigada de Combatere a Crimei Organizate 

Bacău pe parcursul anului 2022 și până în prezent, pentru combaterea traficului de droguri pe raza județului 

Bacău”. 

Prezintă: Comisar șef de poliție Daniel BOSNEA – Șeful Brigăzii de Combatere a Crimei Organizate Bacău. 

II. Aprobarea solicitării de finanțare a materialelor de promovare a acțiunilor adaptate și personalizate pe 

specificul activității de prevenire a corupției, transmisă prin adresa nr. 4103587 din 27.04.2023 de către Serviciul 

Județean Anticorupție Bacău, Direcția Generală Anticorupție. 

Prezintă: Comisar șef de poliție Marian TAMAȘ – șef serviciu. 

III.  Diverse. 

 

        DEZBATERI:  În intervenția sa, dl. comisar șef de poliție, Daniel BOSNEA a prezentat aspectele deosebit de 

grave cu privire la traficul de substanțe interzise ce cad sub incidența muncii de combatere a acestui fenomen, cu 

repercusiuni deosebit de grave, mai ales asupra tinerilor. 

 



Activitatea brigăzii, de la documentare, instrumentare și până finalizare prin reținerea și înaintarea 

probatoriului către instanța competentă, incumbă un volum mare din muncă cu un nivel superior de răspundere din 

partea ofițerilor și agenților ce încadrează structura. Din cauza recrudescenței acestui fenomen, se înregistrează o 

creștere a cazuisticii, în condițiile în care încadrarea pe posturi a rămas aceeași. Pentru eficientizarea activității, s-

au făcut nenumărate intervenții la eșaloanele superioare ale M.A.I. pentru ca dosare ce vizează deținerea unor 

cantități mici de substanțe interzise destinate consumului propriu, să fie instrumentate de structurile judiciare ale 

poliției, deoarece,  asemenea spețe nu fac obiectul cazurilor preluate de B.C.C.O., dar îngreunează activitatea prin 

alocarea de forțe și resurse, care ar putea fi folosite mult mai eficient în rezolvarea dosarelor ce vizează traficul prin 

rețele organizate, transfrontaliere. 

În materialul supus dezbaterii, au fost prezentate unele cazuri punctuale privind traficul de droguri în 

scopul comercializării, partea alarmantă fiind faptul că atât membrii rețelei, cât și clienții acestora erau elevi la 

diverse colegii din județ. 

Astfel, în cursul lunii februarie ofițeri din cadrul B.C.C.O. Bacău au destructurat o rețea de traficanți ce 

activa în zona orașului Târgu Ocna și împrejurimi. Doi dintre infractori erau elevi ai unui colegiu  din Târgu Ocna, 

iar la perchezițiile domiciliare s-au găsit însemnate cantități de substanțe interzise, precum și importante sume de 

bani, doar la unul dintre elevi, fiind găsită suma de 44.000 lei. 

De asemenea, în cursul lunii martie, în urma unei vaste operațiuni de documentare și filaj, s-a dispus 

reținerea unei grupări de traficanți care acționa în municipiul Bacău. Cu această ocazie s-au pus în aplicare 3 

mandate de percheziție, 4 dintre membrii fiind elevi la C.N. de Artă „George Apostu” și Colegiul Tehnic „Anghel 

Saligny” 

Sunt doar două cazuri din multitudinea activităților specifice întreprinse  de B.C.C.O. Bacău, pentru 

menținerea unui climat de siguranță, alături de celelalte structuri cu atribuții din cadrul M.A.I. 

În paralel cu activitatea de combatere și destructurare , se acordă atenție deosebită și muncii de prevenție și 

conștientizare, B.C.C.O. fiind parte din proiectele realizate de A.N.A. – Centrul de prevenire Bacău, în parteneriat 

cu I.S.J. Bacău. 

DISCUȚII:   

Sorin Umbrărescu – reprezentant al Societății Civile, a apreciat activitatea structurii prin prisma rezultatelor 

obținute, realitatea fiind că municipiul Bacău nu se confruntă deocamdată cu problemele semnalate în alte regiuni 

ale țării, iar un factor esențial de încredere și siguranță în această stare de lucruri, îl reprezintă activitatea acestei 

structuri de elită a Poliției Române. 

 

„Cred că propunerea de modificare a C.P. în sensul dezincriminării deținerii de substanțe în scopul 

consumului propriu și de legalizare spre comercializare a unei anumite categorii de substanțe ce astăzi sunt 

considerate interzise, după modelul vest-european, ar descongestiona activitatea deosebit de încărcată a structurii, 

fapt ce i-ar permite o marjă lărgită de activitate, cu focusare pe tot ceea ce înseamnă criminalitate organizată” – a 

precizat în încheierea intervenției, dl. Sorin Umbrărescu. 



 

Gabriel Bălan – reprezentantul Societății Civile, a susținut prin intervenția sa, că tocmai legislația 

permisivă din acest domeniu ș lipsa resursei umane specializate, reprezintă terenul propice pentru dezvoltarea 

acestui fenomen, căruia îi cad pradă minorii, traficanții profitând de naivitatea și vulnerabilitatea lor, dar mai ales a 

faptului că știu foarte bine că persoanele sub 16 ani nu pot răspunde penal pentru faptele lor. 

„Răul se produce, viața multor tineri este definitiv distrusă, iar adevărații făptași scapă de cele mai multe 

ori cu pedepse mai mult decât simbolice. Vorbim de legalizare ca în vest? Să privim mai atent fenomenul. Noi nu 

avem măcar un pat într-un spital pentru dezintoxicare, în timp ce în vest sunt rețele întregi de clinici și sanatorii 

exact pentru acest lucru. Trist! Din nou punem carul înaintea oiștii. Avem noi educația și simțul perceperii realității 

așa cum o au cei din vest, pentru a vorbi de legalizare? Cred că ar trebui ca domnii politicieni să mai reflecteze 

asupra unei asemenea decizii” – a precizat dl. Gabriel Bălan.  

II. Președintele A.T.O.P. – consilierul județean Vasile Isvoran  a precizat că pornind de la Strategia Națională 

Anticorupție 2021 – 2025, privind abordarea fenomenului de corupție, respectiv latura de prevenire, educație și 

combatere, necesitatea de a sprijini financiar editarea prin intermediul Autorității Teritoriale de Ordine Publică, a 

unui număr de 10.000 de materiale preventive de tip flyere, adaptate și personalizate pe specificul activității de 

prevenire a corupției, ce vor fi diseminate de ofițerii și specialiștii D.G.A. în cadrul campaniilor de prevenție și 

educare, reprezintă un mijloc de educație, astfel încât incidența tentației de achiesare la faptele  de corupție, să fie 

eliminată.  

 

În acest sens s-a aprobat în unanimitate, finanțarea acestui demers cu suma  de 5000 lei. 

 



DIVERSE   

Reprezentantul Societății Civile – Gabriel Bălan a prezentat diverse situații semnalate de locuitorii 

municipiului Bacău, referitoare la blocajele în trafic generate de dezordinea ce guvernează lucrările gestionate de 

municipalitate. Astfel se înregistrează tot mai multe cazuri de blocare a unor artere de circulație din inițiativa 

constructorilor, fără avizele necesare unei asemenea decizii. Totodată sunt numeroase cazurile când pe anumite 

secțiuni de drum se blochează un sens de circulație, fără presemnalizare și lipsa piloților de dirijare a traficului. 

Sunt și cazuri când administratorul drumului nu execută lucrări de reparații, gropile apărute în trafic fiind doar 

semnalizate cu balize și indicatoare de circulație neconforme cu situația reală din trafic, riscul producerii 

accidentelor fiind unul major.  

 

În acest sens, a solicitat trimiterea către Serviciul Rutier al I.P.J. Bacău,  a unei adrese prin care să se 

prezinte modul cum au intervenit lucrătorii din cadrul Serviciului Poliției Rutiere pentru sancționarea acestor 

încălcări flagrante ale normelor de conduită și siguranță rutieră de către municipalitate și firmele ce execută diverse 

lucrări în oraș. 

Propunerea a fost adoptată și se va materializa prin întocmirea și trimiterea adresei prin care se solicită poziția și 

măsurile luate în acest sens.  

Președintele A.T.O.P. Bacău 

Consilier județean 

Vasile ISVORAN 


